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Nyomtatott és online sajtó 
 

 

Kárpát-medencei sikereket csak Kárpát-medencei összefogással lehet elérni – 
Nagyinterjú Nacsa Lőrinccel 
2025. január 9. – Molnár Judit – Magyar7 

Kárpát-medencei sikereket csak Kárpát-medencei összefogással lehet elérni, állítja az új 

nemzetpolitikai államtitkár, Nacsa Lőrinc. Vele készült idei első nagyinterjúnk, amelyben 

Potápi Árpád János utódja kifejti, „a Felvidéken most egy nagyon széles léptékkel mért 

szövetségre van szükség, amelyben mindenki megtalálja magát, és a magyar jövő érdekében 

egy irányba tud húzni. Nem szabad engedni a bomlasztóknak, akik a közösséget akarják 

szétverni, és a saját érdeküket a magyar érdekek elé helyezik. A nehézségek ellenére is lát esélyt 

arra, hogy a felvidéki magyarság megerősödjön a sok kudarc után.” 

(Az interjú teljes terjedelmében a Magyar7 2025. évi első számában olvasható) 

 

Orosz Ildikó: a megyei tanácsban is kiállunk a kárpátaljai magyarok érdekeinek 

védelmében 
2025. január 9. – Karpat.in.ua 

Orosz Ildikó: a megyei tanácsban is kiállunk a kárpátaljai magyarok érdekeinek védelmében. 

A 2024-es év némi reményre adott okot, azonban a kárpátaljai magyarságnak ekkor is 

számtalan harcot kellett megvívnia oktatási és nyelvi jogainak megőrzése érdekében, emelte ki 

stábunknak adott évértékelőjében Orosz Ildikó, a Kárpátaljai Magyar Pedagógusszövetség 

elnöke, a „KMKSZ” UMP megyei képviselője. A Kárpátaljai Megyei Tanácsban, ahogy szinte az 

elmúlt összes képviselői ciklusában, úgy most is az oktatási, tudományos, kulturális, 

egyházügyi, ifjúsági, sport-, nemzeti kisebbségi és információs bizottságának a vezetője, ahol a 

legnagyobb hangsúlyt az oktatási helyzet normalizálására fordítja. 2024-ben számos kihívással 

kellett megküzdeni megyei szinten is, amik közül elsőként a szakképző intézmények helyzetét 

emelte ki a képviselő asszony.  

 

Őry Péter: Saját magunk dönthessünk iskoláinkról! 
2025. január 9. – Ma7.sk  

Tomáš Drucker oktatási miniszter a napokban bemutatta elképzeléseit a 2025-ös évre 

vonatkozóan. Négy kiemelt területet említett. Ezek közül bennünket, felvidéki magyarokat 

legérzékenyebben az alap- és középiskolák hálózatának optimalizálása érint. Annál is inkább, 

mert iskoláink döntő része kisiskola, s éppen ezeknek a megszüntetése, összevonása lesz idén 

napirenden. A Magyar Szövetség nem késlekedett és állást foglalt a miniszteri elképzelés 

apropóján. Ennek lényege, hogy a párt nem fogja tétlenül nézni ezt az átalakítást, hanem 

mindent megtesz azért, hogy iskolahálózatunk ebből a folyamatból győztesként kerüljön ki. 
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https://ma7.sk/kavezo/baratok-es-ellensegek-a-szeles-leptekkel-mert-szovetseg-es-a-nullas-korgyuru-megjelent-a
https://ma7.sk/kavezo/baratok-es-ellensegek-a-szeles-leptekkel-mert-szovetseg-es-a-nullas-korgyuru-megjelent-a
https://ma7.sk/oktatas/magyar-szovetseg-ory-peter-dontes-magyar-iskola
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Hogy ne döntsenek rólunk, nélkülünk. „Azt gondolom, hogy az oktatásügy területén szembe 

kellene nézni a valós helyzettel, a reális állapotokkal. Egyre erőteljesebben érzékelhetővé válik 

annak hiánya, hogy a felvidéki magyar oktatásügyet még mindig nem kezelhetjük önállóan, 

nincs saját intézményrendszere és döntési kompetenciái.” – mondta el portálunknak Őry 

Péter, a Magyar Szövetség alelnöke. 

            
Továbbra is alacsony a születések száma Székelyudvarhelyen 
2025. január 9. – maszol.ro 

Pozitív volt Székelyudvarhely mérlege 2024-ben az újszülöttek számát tekintve, hiszen az előző 

évhez képest több gyermek született – derült ki a székelyudvarhelyi polgármesteri hivatal 

anyakönyvi irodájának a mérlegéből. Tavaly összesen 1131 születési bizonyítványt állítottak ki 

az udvarhelyi városházán, 38-cal többet, mint egy évvel korábban, azonban a születések száma 

így is jóval elmarad az elmúlt kilenc év adataihoz képest. Ugyanis 2022-ben összesen 1218 

újszülöttet jelentettek be a szülők a városháza anyakönyvi irodájában, 2021-ben 1300-at, 

2020-ban pedig 1220-at. A születési csúcs 2019-ben volt, amikor 1441 újszülöttet jegyeztek be 

a nagykönyvbe, 2018-ban 1369-et, 2017-ben 1435 gyermeket, 2016-ban pedig 1389 kisbabát 

jegyeztek be az anyakönyvi irodában.  

 

Lemondott a háromszéki önkormányzat első női alelnöke: Gáj Nándor veszi át a 

tisztséget 
2025. január 9. – maszol.ro 

A háromszéki tanácselnök tájékoztatása szerint a szenátorrá választott Kondor Ágota 

lemondásával megüresedett alelnöki tisztségbe a jövő csütörtöki ülésen választják meg utódját, 

az RMDSZ-es tanácstag Gáj Nándort. A tavalyi önkormányzati választások eredményeként 

Kondor Ágota október óta tölti be a megyei tanács alelnöki tisztségét, ám a decemberi 

parlamenti választásokon szenátornak választották. Mivel a két tisztség összeegyeztethetetlen, 

Kondor Ágota alig két hónapnyi alelnökséget követően lemondott erről a tisztségéről, hogy az 

RMDSZ szenátusi frakciójának egyetlen női tagjaként tevékenykedjen a következőkben. A 

háromszéki önkormányzat következő alelnökének jelölt Gáj Nándor szociális munkás és 

mentálhigiénés szakember, aki 2012 óta tagja a Kovászna Megyei Tanácsnak és 2013 óta 

igazgatója a háromszéki önkormányzat alárendeltségébe tartozó Művészeti Népiskolának. Gáj 

Nándor a Maszol érdeklődésére elmondta: önkormányzati alelnökké választását követően 

lemond a Művészeti Népiskola igazgatói tisztségéről. 

 

Negatív volt a 2024-es év Csíkszeredában a népesedési mutatók szempontjából 
2025. január 9. – maszol.ro 

Bár a Csíki-medencében pozitív demográfiai folyamatokról beszélhetünk a születések és az 

elhalálozások számát tekintve, Csíkszeredában koránt sem rózsás a helyzet. A hargitai 

megyeszékhelyen az utóbbi tíz év legalacsonyabb születésszámát jegyezhették fel 2024-ben és 
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https://maszol.ro/belfold/Tovabbra-is-alacsony-a-szuletesek-szama-Szekelyudvarhelyen
https://maszol.ro/belfold/Lemondott-a-haromszeki-onkormanyzat-elso-noi-alelnoke-Gaj-Nandor-veszi-at-a-tisztseget
https://maszol.ro/belfold/Lemondott-a-haromszeki-onkormanyzat-elso-noi-alelnoke-Gaj-Nandor-veszi-at-a-tisztseget
https://maszol.ro/belfold/Negativ-volt-a-2024-es-ev-Csikszeredaban-a-nepesedesi-mutatok-szempontjabol
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az elhunytak száma 2020 óta folyamatosan meghaladja az újszülöttekét. Hétfőn tette közzé a 

csíkszeredai városháza a 2024-es év anyakönyvi statisztikáit. A lakosságnyilvántartó 

közszolgálat (SPCLEP) adatai szerint a Csíki-medencében pozitív a népesedési folyamat. Az 

elmúlt évben a csíkszeredai kórházban 1447 újszülött látta meg a napvilágot, miközben a 

térségben 694 személy hunyt el. Mindemellett 182 házasságot is bejegyeztek. Mindezt a pozitív 

képet árnyalja a kifejezetten Csíkszeredára vonatkozó statisztika. Hargita megye székhelyén az 

utóbbi tíz év legkevesebb újszülöttjét regisztrálták, 254 gyerek született, ami 2013 óta a 

legalacsonyabb szám. 

 

Kézdivásárhelyi és baróti jövőkép: kevesebb újszülött, és néhol még a 

kevesebből is több a román nemzetiségű  
2025. január 9. – szekelyhon.ro 

Csökkenő tendenciát mutat a Kézdivásárhelyen született csecsemők száma az elmúlt évek 

adataiban, de haláleset és házasságkötés is kevesebb történt tavaly, mint az előző 

esztendőkben. Baróton is hasonló a helyzet. A kézdivásárhelyi önkormányzatnál 2024-ben 358 

gyermeket anyakönyveztek, ez az adat 2023-ban 387, 2022-ben 427, 2021-ben pedig 452 volt. 

A számokat látva mondhatnánk, hogy egyre kevesebb csecsemő születik a céhes városban, 

azonban az anyakönyvi hivatal munkatársa kiemeli, hogy ez nem ennyire egyértelmű. „A 

számok a kézdivásárhelyi kórházban született kisbabákat mutatják, akiknek a szülei nemcsak 

a céhes városból, hanem a környező községekből, valamint Sepsiszentgyörgyről, 

Csíkszeredából, Kovászna városából és környékéről származnak. Emellett anyakönyveztünk 

külföldön született gyermekeket is” – magyarázta Kovács Mária Magdolna.  

 

Pénzügyminisztériumi államtitkárnak nevezték ki Csíkszereda volt 

polgármesterét 
2025. január 9. – maszol.ro, szekelyhon.ro, Krónika 

A pénzügyminisztérium államtitkárává nevezték ki Ráduly Róbert Kálmánt, Csíkszereda volt 

polgármesterét. Az erről szóló döntés csütörtökön jelent meg a Hivatalos Közlönyben. Ráduly 

Róbert Kálmán korábban is dolgozott Tánczos Barna által vezetett minisztériumban, amikor a 

jelenlegi pénzügyminiszter a környezetvédelmi szaktárcát vezette, 2020 decembere és 2023 

júniusa között. A volt polgármester akkor miniszteri tanácsosi tisztséget töltött be.  

 

Sajtótájékoztatón számolt be Cseke Attila a fejlesztési minisztérium 2025-ös 

terveiről 
2025. január 9. – erdon.ro, maszol.ro, szekelyhon.ro 

„Az RMDSZ a választási kampányokban és kormányra lépéskor arra vállalkozott, hogy 

Románia egyik legnagyobb kihívására, a demográfiai csökkenésre talál megoldást, támogatja a 

családokat, és szembenéz Románia pénzügyi helyzetével. 2025-ben a fejlesztési szaktárca 

eszközeivel ezen dolgozunk, valamint a települések fejlesztésén, a vidék és a nagyvárosok, 

illetve a különböző régiók közötti fejlettségi szintkülönbségek csökkentésén, a közigazgatás 
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https://szekelyhon.ro/aktualis/kezdivasarhelyi-es-baroti-jovokep-kevesebb-ujszulott-es-nehol-meg-a-kevesebbol-is-tobb-a-roman-nemzetisegu
https://szekelyhon.ro/aktualis/kezdivasarhelyi-es-baroti-jovokep-kevesebb-ujszulott-es-nehol-meg-a-kevesebbol-is-tobb-a-roman-nemzetisegu
https://maszol.ro/belfold/Penzugyminiszteriumi-allamtitkarnak-neveztek-ki-Csikszereda-volt-polgarmesteret
https://maszol.ro/belfold/Penzugyminiszteriumi-allamtitkarnak-neveztek-ki-Csikszereda-volt-polgarmesteret
https://www.erdon.ro/helyi-kozelet/2025/01/sajtotajekoztaton-szamolt-be-cseke-attila-a-fejlesztesi-miniszterium-2025-os-terveirol
https://www.erdon.ro/helyi-kozelet/2025/01/sajtotajekoztaton-szamolt-be-cseke-attila-a-fejlesztesi-miniszterium-2025-os-terveirol
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digitalizációján, továbbá az iskolák, kórházak, lakások és közintézmények földrengésbiztossá 

alakításán” – jelentette be január 9-én, csütörtökön Cseke Attila fejlesztési, közigazgatási és 

közmunkálatokért felelős miniszter mandátumkezdő, év eleji sajtótájékoztatóján, 

Bukarestben.  A szaktárcavezető elmondta: a fejlesztési minisztérium új bölcsődéket épít a jövő 

generációi számára. A legfontosabb prioritás a bölcsődei férőhelyek bővítése, mivel Románia 

jelenleg az Európai Unió legvégén helyezkedik el a bölcsődei férőhelyek számát illetően, emelte 

ki Cseke Attila. 

 

Államfőválasztás: Cseke szerint az RMDSZ továbbra is Crin Antonescu 

elnökjelöltségét támogatja  
2025. január 9. – Krónika 

Az RMDSZ tiszteletben tartja a koalíciós pártok vezetői által aláírt megállapodást és Crin 

Antonescu elnökjelöltségét támogatja – jelentette ki Cseke Attila. Az RMDSZ fejlesztési 

miniszterét arról faggatták az újságírók csütörtöki sajtótájékoztatóján, hogy lesz-e saját 

államfőjelöltje a szövetségnek – számolt be az Agerpres. Cseke leszögezte, a koalíciós pártok 

megállapodása közös elnökjelölt támogatásáról szól, és az RMDSZ ehhez tartja magát. „Nem 

tudom, mások mit csinálnak, de mi nem készítünk közvélemény-kutatásokat. Crin Antonescu 

elnökjelöltségét támogatjuk” – nyomatékosította Cseke Attila.  

 

Erdélyi személyiségeket is kitüntetnek a Magyar Kultúra Lovagja címmel  
2025. január 9. – Krónika 

Két erdélyi kitüntetettje is lesz január 18-án a Falvak Kultúrájáért Alapítványnak: a Magyar 

Kultúra Lovagja címmel ismerik el Nagy István nyugalmazott pécskai fizikatanár, közéleti 

szereplő, illetve Marosán Csaba László kolozsvári színművész munkásságát. Nagy István négy 

nappal később egy másik erdélyi kitüntetést is átvehet: a Kölcsey-díjat az aradi magyarságért 

és a szellemi örökségért végzett munkája elismeréseként. A magyarországi Falvak Kultúrájáért 

Alapítvány kuratóriumának döntése értelmében az előterjesztett 126 személy közül három 

jelöltnek ítélik oda a 2024., vagyis a múlt évre az Egyetemes Kultúra Lovagja, illetve 17-nek a 

Magyar Kultúra Lovagja címet.  

 

Fáklyás felvonulással emlékeztek Nagyenyed pusztulásáról 
2025. január 9. – maszol.ro 

Az előző évekhez hasonlóan, idén is megtartották január 8-án az Emlékezzünk, hogy 

megmaradjunk! című rendezvényt, amely az 1848-49-es forradalom mintegy nyolcszáz 

nagyenyedi áldozatának állít emléket. Az erdélyi magyarság egyik legnagyobb tragédiájára az 

1849. január 8- ról 9-re virradó éjjelen került sor, amikor a védtelen városra rárontó Avram 

Iancu seregei valóságos vérfürdőt rendeztek, közel 800 gyermeket, asszonyt, idős embert 

gyilkoltak le brutális kegyetlenséggel. Sokan megfagytak menekülés közben is, így az áldozatok 

száma jóval nagyobb volt, egyes történészek szerint megközelítette az ezret. A martalócok az 

épületeknek, templomoknak és a kollégiumnak sem kegyelmeztek, a város szinte teljes 

egészében leégett.  A megemlékezés a pár éve megszokott forgatókönyv szerint, a Bethlen 
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https://kronikaonline.ro/belfold/allamfovalasztas-rmdsz-crin-antonescu-elnokjelolt
https://kronikaonline.ro/belfold/allamfovalasztas-rmdsz-crin-antonescu-elnokjelolt
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/erdelyieket-is-kituntetnek-a-magyar-kultura-lovagja-cimmel
https://maszol.ro/belfold/Faklyas-felvonulassal-emlekeztek-Nagyenyed-pusztulasarol
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Gábor Kollégium udvarán kezdődött. Galambfalvi Angyalka igazgató-helyettes, az esemény 

konferálója, hangsúlyozta: ámbár Enyed nem felejt, ma mégis a magyar-román megbékélés 

pozitív példájaként tekinthetünk a városra. „A múlt tragédiái ellenére is lehet, a jövőbe 

tekintve, békét és összefogást építeni” – mondta. 

                               
Meghosszabbított buszjárattal utazhatnak a magyar diákok Vágsellye-Érsekújvár 

között 
2025. január 9. – ma7.sk  

Meghosszabbított buszjárattal utazhatnak január elejétől a mátyusföldi diákok az érsekújvári 

iskolákba. Nyitra megye kezdeményezésére az Arriva utaztatási vállalat biztosított egy 

Vágsellye-Deáki-Pered-Zsigárd-Farkasd-Negyed-Ifjúságfalva-Gúta-Kamocsa-Érsekújvár 

között közvetlenül közlekedő járatot. Az iskolába igyekvő diákoknak már nem kell átszállni, és 

kényelmesebben utazhatnak falukról azok is, akik például orvoshoz szeretnének eljutni 

Érsekújvárba. A kényelmesebb utazás lehetősége akár a magyar iskolába való beíratás 

folyamatát is segítheti. Korábban több helyről érkezett panasz Nyitra megyéhez, illetve falvak 

vezetőihez, hogy a középiskolás diákoknak nagyon sokat kell utazni a Vágsellyei járás 

magyarlakta falvaiból, ha érdemben el akarnak jutni Érsekújvárba. Sok diák van, aki nem akar, 

vagy nem szeret kollégiumban lakni, így inkább a napi hazautazás mellett dönt. Érsekújvár 

városa minőségi iskolákkal rendelkezik, több középiskola kínál magyar nyelvű oktatást is, és a 

kényelmes, hatékony utazás is egy szempont az iskolaválasztásnál" – magyarázza portálunknak 

Agócs Kőrösi Ildikó, Nyitra megye képviselője, Pered község polgármestere. 

 

Kárpátalján misézett és családokkal találkozott Kovalcsik Zoltán Cirill ferences 

szerzetes 
2025. január 9. – Új Szó  

Az adventi lelki napot még Érsekújvárban tartotta Kovalcsik Zoltán Cirill ferences szerzetes, 

aki több mint húsz évig állt az érsekújvári magyar hívek szolgálatában, majd Kárpátaljára 

indult. Az ott élő magyar családoknak tartott több településen is szentmisét, a helyiek 

mindenütt nagy szeretettel fogadták. Jót tenni jól – vallja Cirill atya. Ezért is döntött úgy, hogy 

az érsekújvári magyar közösség egyik tagjával, Száraz Viktorral a nehéz időket élő kárpátaljai 

magyarokhoz látogat. Misét szolgáltat, megerősíti a rendkívül ínséges, rettegett időkben élőket 

Isten igéjével. Az idei ünnepeket talán emiatt is szerette volna egy olyan közösség tagjaival 

tölteni, akik a háború árnyékában, dacolva a félelemmel és a nélkülözéssel sem gyengülhetnek 

meg a hitükben. „Cirill atya szentmisét szolgált a kárpátaljai Sislócon, Szelmencen, Pallón, 

majd Palágykomoróson, Gálocson és Palágyon, végül pedig Ungvárott is találkozott a magyar 

keresztényekkel. Az utolsó két napon már nem érezte túl jól magát, egészségügyi gondjai 

voltak, jelenleg szövődményes tüdőgyulladással kórházi kezelésre szorul. A Kárpátalján töltött 

napok azonban mindkettőnk számára felejthetetlenné, rendkívüli módon építővé váltak!” – 

tudtuk meg Viktortól.  
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Általános pedagógussztrájk is lehet Szerbiában 
2025. január 9. – PannonRTV 

Milan Trbović, a Vajdasági Pedagógusok Szakszervezetének elnöke az N1-nek azt nyilatkozta, 

amennyiben a szerb kormánnyal ma esedékes találkozójuk számukra nem lesz eredményes, 

általános sztrájkot kellene indítani. Trbović elmondta, a szakszervezeti tagok körében egy 

kérdőívet küldtek szét, amelyben csak egyetlen kérdés áll, mégpedig az, hogy támogatják-e a 

munkabeszüntetést 2025. január 20-tól, amennyiben nem teljesülnek a követeléseik. Vagyis 

ennek értelmében nem kezdődne el a második félév a szerbiai iskolákban. A pedagógusokat 

felháborította Miloš Vučević kormányfő korábbi kijelentése, miszerint a munkájukat nem 

végző pedagógusok nem dolgoznak majd tovább a tanügyben. 

 

Hamarosan kezdődnek a Tordai Művelődési Napok 
2025. január 9. – PannonRTV 

Január 18-án kezdődik a XXIII. Tordai Művelődési Napok rendezvénysorozat. A 

megnyitórendezvény a magyar kultúra napja jegyében zajlik majd. Március végéig a bánáti falu 

művelődési otthona minden hétvégén valamilyen rendezvénynek lesz a helyszíne. A tordaiak 

hetek óta készülnek a nagy rendezvényre. A tavaszias időt pedig a Művelődési Otthonnak és 

környékének a csinosítására használták ki. Matyis József, Torda: „Összeszedjük a leveleket, a 

lehullott dolgokat, mert vendégeket várunk. A téli találkozók kezdődnek, a tordai kultúrnapok, 

amit az egész falu vár. Kivált a fiatalság, mert ők a horderőseink, tehát ők csinálják, amit 

csinálnak. Tánccsoport van, citerások, aztán ugye föllépések, drámai darabokat is betanulnak 

majd, és akkor azt adják elő. Meg hát sok vendég jön, és akkor van alkalmunk találkozni régi 

ismerősökkel.” 

 

Szabadka egy idegenforgalmi gyöngyszem 
2025. január 9. – Magyarszo.rs 

Sikeresnek bizonyult a 2024-es év Szabadka turizmusának szempontjából - mondják az 

illetékesek. A városban töltött vendégéjszakák száma növekvő tendenciát mutat. A turisztikai 

irodák és a szállásadók már az új év első heteiben azon dolgoznak, hogy új lehetőségekkel és 

izgalmas programokkal bővítsék a turisztikai kínálatot a városban. Tavaly Szabadka felkerült a 

tíz legszebb európai szecessziós város közé az Európa Tanács listáján. A rangsor az alapján 

készült, hogy melyek azok a városok, ahol a szecessziós építészet legszebb példái találhatók 

meg. Szabadka központjában szép számban meg is találhatóak ezek a különlegességek. 

Egyebek mellett a Városházán, a Raichle-palotán, a Zsinagógán, de egyéb bérpalotákon és 

bankok épületein is visszaköszönnek ezek a stílusjegyek, amelyek igazán vonzzák a turistákat 

is. 
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Tartalmas szünidő a Bolyaiban 
2025. január 9. – Magyarszo.rs 

A többéves hagyománynak megfelelően a zentai Bolyai Tehetséggondozó Gimnázium és 

Kollégium a helyi InGenium Alapítvánnyal karöltve idén is életre hívta a természettudományi 

és képzőművészeti téli tábort. Az résztvevők hétfőtől öt tartalmas napot tölthetnek az 

intézményben, a szervezők ezúttal is a 6–8. osztályos tanulókat várták a táborba. A 

természettudományok iránt érdeklődő diákok napközben játékos, ugyanakkor ismeretterjesztő 

és tudományos foglalkozásokon nyerhetnek bepillantást a kémia, a fizika, a biológia, a 

matematika és a programozás izgalmas világába, míg a művészpalánták a festészet, a grafika, 

a szobrászat és a fotózás segítségével ismerkedhetnek meg az alkotás új dimenzióival. Az esti 

órákban szabadidős foglalkozások várják a résztvevőket. 

 

Megkezdte a felkészülést a tavaszi szezonra a TSC 
2025. január 9. – PannonRTV 

A szerbiai labdarúgó Szuperliga őszi fordulóját a topolyai csapat a hetedik helyen fejezte. A TSC 

a Konferencialigában történelmi sikert ért el. Az alapszakasz utolsó körében hazai pályán az 

örmény Noah együttesét győzték le, parádés küzdelemben. A TSC ezzel a sikerrel a 24. helyen 

zárta az alapszakaszt és továbbjutott a Konferencia Ligában. A TSC labdarúgócsapata 

megkezdte a felkészülést a tavaszi szezonra. A játékosok és a szakmai stáb is keményen 

dolgozik, hogy minél jobb formában legyenek az új szezonban. Sós Bence célja, hogy gólokkal 

és gólpasszokkal járuljon hozzá a csapat sikeréhez. „Igazából a célom az, hogy mint az utolsó 

három fordulóban, minél többször a kezdő csapatban legyek, és nyilván csapat szinten is, hogy 

minél előrébb végezzünk a bajnokságban. Azt gondolom, hogy az utolsó két forduló elég jól 

sikerült a csapatnak. Sajnálom, hogy az OFK ellen nem tudtuk megszerezni a győzelmet, de 

azért ennyi idő, három hét elteltével már túl szeretném magam ezen tenni. 

                    
Évértékelő Soós Katalinnal, a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola 

Felsőfokú Szakképzési Intézetének igazgatónőjével 
2025. január 9. – karpataljalap.net 

A 2024-es év sem volt híján változásoknak, új kihívásoknak és megoldandó problémáknak. A 

II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar Főiskola Felsőfokú Szakképzési Intézete (II. RF KMF 

FSZI) mégis ismét egy eredményekkel teli, sikeres évet tudhat maga mögött. Az intézmény 

életében bekövetkezett változásokról és a tanév alakulásáról Soós Katalin, az intézmény 

igazgatónője számolt be hetilapunknak. – Kérem, mutassa be a II. RF KMF Felsőfokú 

Szakképzési Intézetének 2024-es évét! – A pedagógusoknak, tanulóknak és minden 

tanintézményben dolgozó kollégának kicsit más az évértékelési rendje, mint a hétköznapi 

embereknek. Nálunk az év/tanév szeptember 1-jén kezdődik és az oklevélosztással zárul. 

Ennek ellenére megpróbálok teljes képet alkotni a 2024-es évről. A háború sajnos nagyon 

rányomja bélyegét a mindennapjainkra. Az oktatás mellett gyakran kell válságkezeléssel is 
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foglalkoznunk. Az áramkimaradások és a légiriadók stresszhelyzetet teremtenek, ezek 

megoldása és kezelése a feladatunk. Ez a helyzet sajnos lelkileg is komolyan megviseli a 

diákokat és a kollégákat. 

 

Miniszter: Nem fogják hazatérésre kényszeríteni a külföldön tartózkodó 

ukránokat 

2025. január 9. – karpataljalap.net 

Nem fogják hazatérésre kényszeríteni a külföldön tartózkodó ukránokat, a polgárok önállóan 

döntenek a visszatérésről – jelentette az RBK – Ukrajina Olekszij Csernisov nemzeti egységért 

felelős miniszter lengyelországi látogatása során tett nyilatkozatára hivatkozva január 9-én, 

csütörtökön. „A visszatérésről szóló döntést a jelenleg Európában tartózkodó ukrán férfi vagy 

nő személyesen hozza meg, a megfelelő menedéket biztosító tartózkodási országában. Ez 

kizárólag az ukrán állampolgár döntése lesz” – közölte. A miniszter hangsúlyozta ezzel 

összefüggésben, hogy „semmilyen körülmények között nincs tervben és nem is lesz kényszer 

vagy ezzel összefüggő cselekmény alkalmazva”. 

 

Idén is megtartották a betlehemes fesztivált az ungvári skanzenben 
2025. január 9. – Karpat.in.ua 

Kárpátalja különböző vidékeiről érkezett betlehemezők gyűltek össze az Ungvári Skanzenben 

a hagyományos „Ének az ófaluban” elnevezésű rendezvényre. A Dolháról érkezett Vitalij szinte 

minden évben részt vesz a fesztiválon. A fesztivál résztvevői a legapróbb részletekig átgondolják 

az öltözéküket. A szervezők elmondták, hogy a fesztivál lehetővé teszi a hagyományok ápolását 

és továbbadását. Idén 15 kistérség 19 csapata vett részt az eseményen. A Kárpátalján élő 

nemzetiségek képviselői is rendszeresen részt vesznek a programban. A rendezvényre érkező 

résztvevőket és a skanzen látogatóit kézműves vásár és mesterkurzusok is várták. 

 

 

Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. január 9. – Kossuth Rádió 

 

Visszaadni Székelyudvarhely régi fényét, gazdagságát, hogy jó legyen a városban élni – ez a 

summázata Székelyudvarhely nemrég megválasztott polgármestere gondolatainak a város mai 

helyzetéről. Ám a sok probléma ellenéra optimista az RMDSZ színeiben mandátumot nyert 

Szakács Pál István, hiszen, mint mondja, sok beruházási projekt fut párhuzamosan a 
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székelyföldi kisvárosban. Ugyanakkor az újraépített budapesti, bukaresti kapcsolataiban is 

bízik a szeptember óta regnáló új polgármester.  

 

Újabb gazdaképzési programot indított a „Pro Agricultura Carpatika” mezőgazdasággal 

foglalkozó jótékonysági alapítvány. A nagydobronyi székhelyű alapítvány évek óta dolgozik a 

kárpátaljai gazdasági élet megerősödésén, tevékenységüket a háború alatt sem függesztették 

fel. Egyik legsikeresebb akciójuk a fiatal gazdákat felkaroló „Első lépés” program.  

 

Drónoktatás és magasabb óraszámban tanított idegen nyelv-tanulási lehetőség. Fülek magyar 

tanítási nyelvű, illetve néhány éve már nevében ezt sem hordozó gimnáziumában ez jelent most 

a beiskolázási időszakban hívószót az általános iskolásoknak. Mindezekkel az intézmény 

Szlovákiában ugyan a legtöbbet nyújtja, még sincs annyi diákjuk, mint amennyit fogadni 

tudnánk, mert egész egyszerűen nincs annyi végzős általános iskolás a környéken. Nemhogy 

magyar, de még szlovák osztályokkal sem könnyű megtölteni a Füleki Gimnáziumot – mondja 

Juraj Péter igazgató.  

 

Hol kap tanácsot, és segítséget az a szülő. aki úgy dönt, hogy hazaköltözik családjával – Nyugat-

Európából, vagy a tengeren túlról, és gyerekét, gyerekeit be szeretné íratni általános, vagy 

középiskolába, noha tudja, hogy ne beszélik jól a magyar nyelvet, és a tanítási szisztémák 

közötti különbséggel is meg kell birkózniuk a gyerekeinek. Itt kezdődött a beszélgetés 

Zennyessy Lászkóval, a Magyar Diaszpóra Tanács Európai Régiójának elnökével.  

 

50 éves a muzslyai Nők Klubja 1. A tagok mindig is a közösség aktív részesei voltak. Más civil 

szervezetek is támaszkodhattak a hölgyek segítségére, bármilyen rendezvényt szerveztek. Ezt 

az 50 évet baráti körben ünnepelték meg – mondja Molnár Rozália elnökasszony.  

 

22. alkalommal rendezték meg Nagyváradon a Csillagocska Gyermek és Ifjúsági 

Néptánctalálkozót. Az eseményre Erdélyből és a Partiumból 13 gyermek-néptánccsoport 

érkezett. A Csillagocska Alapítvány vezetői a magyar hagyományok éltetését tűzték ki célul, 

erre helyezik a hangsúlyt az Alapítvány által működtetett civil szervezetek képviselő, például a 

térségben megalakítása óta egyedülálló Csillagocska Református Zeneóvoda munkatársai is.  

 


